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REVISTA PRESEI 
 

 FSLI cere Parlamentului să accepte solicitarea privind acordarea statutului de autoritatea publică tuturor 
cadrelor didactice 
Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ cer Parlamentului României să accepte solicitarea potrivit căreia 
cadrele didactice să primească statutul de autoritate publică, după ce o învăţătoare din judeţul Călăraşi a fost 
agresată de mama unor elevi, chiar în şcoală, în faţa copiilor. 
 
Conform unui comunicat remis AGERPRES, FSLI sesizează instituţiile statului să intervină în acest caz, cerând 
demararea unei anchete. 
 
Incidentul a avut loc la Şcoala Gimnazială Dragoş Vodă din judeţul Călăraşi, unde învăţătoarea clasei a III-a a fost 
bătută de mama a doi copii cărora le predă. Părintele agresor a fost nemulţumit că unul dintre copii a primit 
calificativul "Insuficient". Agresiunea a avut loc în sala de clasă, în faţa elevilor. În urma incidentului, directorul 
unităţii de învăţământ a alertat Poliţia, precum şi conducerea Inspectoratului Şcolar Judeţean Călăraşi. 
 
"Este de-a dreptul şocant ce s-a întâmplat în această unitate de învăţământ cu una dintre colegele noastre, care 
nu a făcut altceva decât să îşi facă meseria. Este un nou caz de violenţă în şcolile din România şi cerem imperativ 
Ministerului Educaţiei Naţionale să nu-l transforme într-o statistică banală. Solicităm intervenţia instituţiilor 
abilitate pentru a ancheta acest caz, dar nu este suficient. Avem nevoie de pază în şcoli, altfel, oricine poate intra 
în unitatea de învăţământ să agreseze cadre didactice sau elevi şi o poate face cu mare uşurinţă. În plus, cerem 
Parlamentului României să urgenteze votarea proiectului de lege prin care cadrul didactic să capete statutul de 
autoritate publică, ceea ce ar face ca pedepsele pentru agresori să fie mult mai mari şi să descurajeze astfel de 
comportamente. Dacă nu aplicăm măsuri să descurajăm agresorii, transformăm şcoala într-un loc în care pericolul 
poate fi la orice pas", a declarat preşedintele FSLI Simion Hăncescu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dăncilă, în şedinţa de Guvern: Măsurile economice pe care le-am luat şi-au atins scopul - mai mulţi bani în 
buzunarele cetăţenilor/ Programul ”Investeşte în tine”, pe ordinea de zi 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, miercuri, la începutul şedinţei de Guvern, că măsurile luate de Executiv şi-au 
atins scopul - mai mulţi bani în buzunarele cetăţenilor, iar ”mesajele alarmiste transmise de diverşi critici nu au 
niciun fundament, nicio bază”. 
”Datele Institutului Naţional de Statistică publicate la începutul acestei săptămâni arată că măsurile pe care le-am 
luat şi pe care vom continua să le luăm au fost cele bune şi şi-au atins scopul - mai mulţi bani în buzunarele 
cetăţenilor”, a declarat Viorica Dăncilă la începutul şedinţei de Guvern. 
Ea a precizat că, potrivit datelor INS, câştigul salarial mediu net a crescut în aprilie 2018 cu 14,7% faţă de luna 
aprilie a anului trecut, iar puterea de cumpărare a crescut cu 9%. 
”Mai mult, creşterea din luna aprilie vine după ce şi în martie câştigul salarial mediu net a crescut cu 15,5% faţă de 
martie anul trecut. Acest lucru este foarte important şi important este şi faptul că salariile nete au crescut în toate 
sectoarele econonmice. Sunt cifre care ne arată faptul că mesajele alarmiste transmise de diverşi critici nu au 
niciun fundament, nu au nicio bază. De aceea cred impiortant e să ne bazăm pe cifre, nu pe ce vrea să creadă o 
persoană sau alta”, a adăugat premierul.  
Programul ”Investeşte în tine”, pe ordinea de zi a şedinţei de Guvern 
Guvernul are pe ordinea de zi a şedinţei de miercuri programul ”Investeşte în tine”, care prevede acordarea de 
credite fără dobândă, în special tinerilor, statul urmând să garanteze aceste credite în proporţie de 80%. 
”Pe ordinea de zi a şedinţei Guvernului avem programul <Investeşte în tine>. Continuăm astfel sprijinul acordat 
tinerilor. Beneficiarii programului sunt în primul rând tinerii cu vârsta cuprinsă între 16 şi 26 de ani care sunt 
cupruinşi în sistemul de învăţământ sau care efectuează cursuri de specializare autorizate de Miminsterul 
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Educaţiei Naţionale. Aceştia pot accesa un credit în valoare de 40.000 cu dobândă zero, garantat în proporţie 80% 
de stat”, a spus la începutul şedinţei de miercuri Viorica Dăncilă. 
Ea a mai spus că pot beneficia de acest program şi persoanele cu vârsta cuprinsă între 26 şi 55 de ani care sunt în 
sistemul de învăţământ sau care urmează cursuri de reconversie profesională. 
”Noi considerăm că şi acestor persoane trebuie să le dăm o şansă. Aceste persoane pot beneficia de credite de 
35.000 de lei. Mai mult, toţi beneficiarii pot beneficia în plus de 20.000 de lei dacă este angajat sau se angajează 
în timpul derulării programului. Cheltuielile sunt pentru o paletă largă de domenii. Aş aminti educaţia, sănătatea, 
cultura, sportul sau locuinţele”, a adăugat premierul. 
Programe de de asistenţă a vârstnicilor la domiciliu, pe ordinea de zi a şedinţei Executivului 
Guvernul va aproba, miercuri, două programe de interes naţional pentru dezvoltarea sistemului de asistenţă a 
vârstnicilor la domiciliu, care vor fi implementate în perioada 2018 - 2020, a spus la începutul şedinţei premierul 
Viorica Dăncilă. 
”Cred că trebuie să avem în vedere şi seniorii. Cred că este important să avem o responsabilitate faţă de 
persoanele vârstnice, care au nevoie de atenţia noastră. Aprobăm astăzi (miercuri - n.r.) două programe de 
interes naţional pentru dezvoltarea sistemului de asistenţă a vârstnicilor la domiciliu, care vor fi implementate în 
perioada 2018 - 2020”, a afirmat Viorica Dăncilă. 
Ea a anunţat că unul dintre programe vizează ”creşterea calităţii vieţii persoanelor vârstnice singure sau a căror 
familie nu poate să le asigure îngrijirea”. 
”Prin cel de-al doilea program, serviciile publice de asistenţă socială din o mie de comune vor fi sprijinite ca să 
obţină certificatul de acreditare. Practic, cele o mie de comunităţi locale vor primi fonduri, timp de doi ani, ca să 
angajeze asistenţi sociali”, a spus Dăncilă. 
Bugetul alocat celor două programe va fi de 115 milioane de lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 FMI: Creşterea economică a accelerat pe fondul relaxării fiscale, dar cu preţul creşterii inflaţiei 
România a făcut progrese importante în rezolvarea unor dezechilibre economice şi în refacerea nivelului de 
creştere economică de după criză. În acelaşi timp însă, reapar riscurile de la nivel macroeconomic, iar inflaţia „se 
reaprinde”, arată un raport al Fondului Monetar Internaţional (FMI). 
Creşterea economică a accelerat pe fondul stimulului fiscal şi al creşterii salariilor, ducând însă şi la creşterea 
inflaţiei, mai ales începând cu mijlocul anului 2017. Astfel că acum există semne de supraîncălzire a economiei, 
crescând volatilitatea de la nivel macroeconomic, arată raportul FMI. 
Documentul mai arată că sectorul financiar românesc rămâne dominat de bănci, cu precădere de primele cinci 
bănci, care deţin în jur de 60% din totalul depozitelor. Per total, sectorul bancar deţine 80% din bunurile 
sectorului financiar. De asemenea, puţin peste 10% din împrumuturi au fost efectuate de către Instituţiile 
Financiar Nebancare (IFN-uri), tendinţa fiind de creştere. 
Deocamdată, vulnerabilitatea băncilor provine atât din gradul mare de expunere pe datoria publică (aproximativ 
22% active), cât şi pe piaţa imobiliară - risc amplificiat şi de programul Prima Casă. De exemplu, arată FMI, în 
intervalul 2008-2017 procentajul creditelor imobiliare a crescut de la 21% până la 54%. Din aceste motive, Fondul 
recomandă introducerea unor penalităţi pentru băncile cu expuneri mari pe datoria publică. 
Au scăzut şi creditele neperformante, în decembrie 2017 fiind înregistrată o scădere până la procentajul de 6,4% - 
de la 21,9%, cât era ponderea acestora în 2013. Nivelul acestora rămâne, totuşi, destul de mare în rândul 
microîntreprinderilor şi al firmelor mici şi mijlocii, factor care le limitează accesul la credite. Marea majoritate a 
companiilor mari nu se lovesc de această problemă, datorită preferinţei împrumuturilor din afară. 
 
Potrivit FMI, datoria publică era de 36,8% din PIB la sfârşitul anului 2017, relativ puţin în comparaţie cu alte state 
membre UE. Dar pentru un stat cu o economie în curs de dezvoltare, „datoria publică tinde să crească spre un 
nivel care ar putea fi problematic pe viitor”. Conform calculelor Fondului, o datorie publică situată undeva între 
40-45% din PIB ar putea crea condiţiile izbuncirii unei recesiuni economice. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Guvernul a aprobat schema de ajutor de stat pentru sprijinirea industriei cinematografice 
Guvernul a adoptat, miercuri, printr-o Hotărâre, o schema de ajutor de stat pentru sprijinirea industriei 
cinematografice, program care se va derula până la sfârşitul anului 2020, bugetul anual urmând să fie de 50 de 
milioane de euro, informează Executivul. 
”Guvernul a adoptat, printr-o Hotărâre, o schema de ajutor de stat pentru sprijinirea industriei cinematografice. 
Această schema de ajutor de stat este multianuală, se va derula până la sfârşitul anului 2020, şi va avea un buget 
anual de 50 de milioane de euro.Această schema de ajutor de stat este multianuală, se va derula până la sfârşitul 
anului 2020, şi va avea un buget anual de 50 de milioane de euro”, informează Guvernul, printr-un comunicat de 
presă. 
Potrivit acestui proiect, vor putea fi acoperite până la 45% din cheltuielile eligibile pentru producţia de film 
realizate pe teritoriul României, în următoarele condiţii: 
- Alocări financiare nerambursabile în cuantum de 35% din totalul cheltuielilor eligibile cu achiziţia, închirierea, 
fabricarea de bunuri şi/sau servicii ocazionate de dezvoltarea proiectelor de film şi producţie de film în România, 
precum şi cu onorariile, salariile şi alte plăţi către persoane fizice, aferente implementării proiectului; 
- Alocări financiare nerambursabile în cuantum de 10% peste alocarea de bază (de 35%), cu condiţia promovării 
turistice a unei zone geografice, a unui oraş sau a României, în cadrul producţiei cinematografice. 
Aceste alocări financiare se acordă în condiţiile în care minimum 20% din bugetul total al proiectului se realizează 
pe teritoriul României. 
”Pot beneficia de această formă de sprijin întreprinderile române sau străine înregistrate, care îndeplinesc 
cumulativ o serie de condiţii, între care realizarea cheltuielilor eligibile pentru implementarea proiectului în 
valoare totală de cel puţin 100.000 de euro, dovedirea caracterului de produs cultural al proiectului şi faptul că 
acesta îndeplineşte condiţiile de eligibilitate aprobate prin ordin de preşedintele Comisiei Naţionale de Strategie şi 
Prognoză. Ajutorul de stat se acordă pentru producţia de filme, indiferent de mediul prin care sunt exploatate, 
precum filme de ficţiune de scurt şi mediu metraj, seriale de televiziune, filme destinate distribuţiei direct pe 
suport video sau internet sau orice alt tip de support, documentare artistice, filme de animaţie. Valoarea maximă 
a ajutorului de stat nu poate depăşi 10 milioane de euro pentru fiecare proiect finanţat din această schemă”, se 
mai arată în comunicat. 
Potrivit sursei citate, schema de ajutor de stat va fi pusă în aplicare de către Comisia Naţională de Strategie şi 
Prognoză, care va aproba ulterior publicării în Monitorul Oficial a acestei Hotărâri, documentaţia necesară şi 
testul de eligibilitate. 
”Pentru asigurarea transparenţei, Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză va publica pe site textul integral al 
schemei de ajutor de stat, perioada în care se pot înregistra cereri, bugetul anual, data epuizării bugetului anual şi 
total al schemei, precum şi formatul documentelor necesare pentru accesare. Prin promovarea aceste scheme de 
ajutor de stat, Guvernul îşi propune stimularea producţiei de filme, prin încurajarea iniţiativei private în domeniile 
creaţiei, finanţării, producţiei şi distribuirii filmelor româneşti sau realizate cu participare românească. 
Introducerea de stimulente fiscale va aduce beneficii industriei de film şi televiziune din România, prin sprijinirea 
formării profesionale la cel mai înalt nivel, promovarea producţiilor româneşti la nivel internaţional şi crearea de 
noi locuri de muncă în industriile creative”, se arată în finalul comunicatului de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă anunță marele program al creditelor pentru tineri, garantate de stat 
Premierul Viorica Dăncilă a anunțat că în ședința de Guvern de miercuri vor fi adoptate creditele pentru tineri, 
credite care pot fi utilizate pentru 
”Tinerii cu vârsta cuprinsă între 16 și 26 de ani, care sunt cuprinși în sistemul de învâțământ sau care urmează 
cursuri acreditare de Ministerul Educației Naționale, pot accesa un credit în voaloare de 40.000 de lei, cu dobândă 
zero, garantat în proporție de 80% de stat. 
De asemenea, și persoanele cu vârste cuprinse între 26 și 52 de ani pot accesa credite de 35.000 de lei. Fie că 
vorbim de persoane care încă sunt în sistemul de învățământ, fie că vorbim de reconversie profesională, noi 
credem că aceste persoane trebuie ajutate și sprijinite. 
Toți beneficiarii pot beneficia în plus de 20.000 de lei. 
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Banii pot fi utilizați într-o gamă largă de domenii precum educația, sportul, cultura”, a declarat Viorica Dăncilă. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Klaus Iohannis a convocat CSAT pentru data de 27 iunie/ Subiectul Roşia Montană, introdus pe ordinea de zi 
Preşedintele Klaus Iohannis a convocat şedinţa Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT) pentru miercuri, 27 
iunie, ora 12.00, în vederea pregătirii obiectivelor României pentru Summitul NATO de la Bruxelles, informează 
Administraţia Prezidenţială. 
Potrivit sursei citate, pe ordinea de zi a şedinţei sunt incluse subiecte referitoare la obiectivele României pentru 
Summitul NATO de la Bruxelles (2018) şi forţele armate ale României care pot fi puse la dispoziţie pentru 
participarea la misiuni şi operaţii în afara teritoriului statului român, în anul 2019. 
Viitorul Summit NATO va avea loc la Bruxelles în perioada 11-12 iulie 2018. 
Subiectul Roşia Montană a fost introdus pe ordinea de zi a şedinţei CSAT din 27 iunie 
Subiectul Roşia Montană va figura pe ordinea de zi a şedinţei CSAT din 27 iunie, la solicitarea premierului Viorica 
Dăncilă, informează Administraţia Prezidenţială într-un răspuns transmis MEDIAFAX. 
”Preşedintele este preocupat de subiectul Roşia Montană. Subiectul a fost introdus pe ordinea de zi a şedinţei 
CSAT din 27 iunie”, a precizat pentru MEDIAFAX Administraţia Prezidenţială. 
Purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu, a declarat, miercuri, că nu poate oferi un punct de vedere pe 
acest subiect. 
”În acest moment nu vă pot oferi un punct de vedere al Guvernului. Fiind în şedinţa de guvern nu mi-e clar nici 
când a fost făcut acest demers. Nu cunosc detalii”, a spus după şedinţa Executivului Nelu Barbu. 
Ambasadorul României la UNESCO, Adrian Cioroianu, a declarat, săptămâna trecută, pentru MEDIAFAX că 
stoparea procedurii de includere a localităţii Roşia Montană în patrimoniul UNESCO, la cererea Guvernului, este o 
situaţie inedită, deoarece primise deja recomandare de înscriere în Lista Patrimoniului Mondial. 
Ministerul Culturii a trimis, pe 4 ianuarie 2017, la UNESCO dosarul "Peisajul Cultural Minier Roşia Montană", 
pentru înscrierea în Patrimoniul Mondial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sefa Inaltei Curti sesizeaza CSAT: Se fac presiuni asupra Justitiei cand trebuie sa se pronunte solutii grele. E o 
paranoia generala in societate 
Presedintele Inaltei Curti de Casatie si Justitie (ICCJ), Cristina Tarcea, a acuzat, joi, ca se fac presiuni asupra 
Justitiei, intr-o perioada in care "instantele trebuie sa dea sentinte in dosare grele" si anunta ca va sesiza Consiliul 
Suprem de Aparare a Tarii (CSAT) si Inspectia Judiciara (IJ). 
 
Tarcea a anuntat, joi, in plenul CSM, ca a primit si ea o sesizare de la Cristian Terhes, presedintele Romanian 
Community Coalition, in care este acuzata ca ar fi participat la intalniri in case conspirative ale SRI si ca acestea 
sunt de notorietate pentru magistrati. 
 
"Nu stiu daca veti da curs acestei cereri, care in conditii normale ar trebui ignorata. Pentru ca sunt numai simple 
afirmatii afirmatii generale fara a se indica niciun indiciu niciun element de complezenta. Dar pentru ca nu traim 
intr-o societate normala, tocmai ca asistam la o manipulare si o minciuna ingrozitoare generala care nu au 
drept scop decat periclitarea in cele din urma a actului de justitie, vreau sa va informez cu privire la faptul ca voi 
sesiza personal in cursul zilei de astazi CSAT, in ceea ce proveste afirmatiile referitoare la dispozitiile articolelor 5 
si 7 din Legea 303/2004 si de asemene voi sesiza Inspectia Judiciara cu privire la acele afirmatii. Cred ca este 
momentul sa terminam cu aceste afirmatii defaimatoare lipsite de orice suport legal, iar cei care le fac sa suporte 
consecintele," a declarat Tarcea. 
 
Sefa Inaltei Curti a aratat ca in Drept cine face o afirmatie trebuie sa o demonstreze. "Noi nu suntem intr-o 
societate normala. Suntem intr-o societate caracterizata printr-o paranoie generala, intr-o societate in care 
orice slabiciune reala sau nereala se speculeaza pentru a se aduce umbre asupra actului de Justitie. Cum se 
poate aduce umbre asupra actului de justitie: prin calomnierea anumitor persoane. Repet, putin imi pasa de 
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imaginea mea, dar imi pasa de imaginea mea atunci cand aceasta imagine se rasfrange asupa imaginii Inaltei 
Curti, si asupra imaginii judecatorilor care trebie sa pronunte, in aceasta perioada, niste solutii delicate si greele, 
si de aceea trebuie sa lamurim acest aspect, iar eu imi asum riscul, demersul, de a sesiza personal CSAT si 
Inspectia Judiaciara, indiferent de ceea ce veti face dumneavoastra" 
Tarcea a sustinut ca nu a fost la case conspirative, asa cum este acuzata. "Va spun ca nu am fost in casele de 
protocol si ca toate relatiile Inaltei Curti cu orice fel de institutii au fost pur interinstitutionale si pur in limita 
dispozitiilor legale", a mai spus presedintele ICCJ. 
 
Inalta Curte a solicitat desecretizarea 
"Repet, nu este vorba de decredibilizarea mea ca persoana, eu sunt convinsa ca are legatura cu situatia 
protocoalelor, in acest context ma intreb de ce a durat atat de mult procedura de desecretizare a protocolului 
incheieat intre ICCJ, PG si SRI. Ma intreb de ce, apropos de manipulare s-a rostogolit de anumite persoane, in 
spatiul public, ideea ca Inalta Curte se opune la desecretizare, desi ICCJ a solicitat desecretizarea. Cred ca toate 
aceste lucruri trebuie lamurite. Eu am toata documentatia", a mai aratat Tarcea. 
Procurorul general, Augustin Lazar: "Parchetul General sustine acesta desecretizare." Unul dintre membrii CSM 
arata ca desecretizarea protocoalelor tine de SRI. 
Unul alt membru CSM arata ca este de ajuns ca Tarcea sa spuna explicit ca nu a fost in casele de protocol ale SRI. 
Sefa Inaltei Curti arata ca pentru a elimina orice dubiu "nu a fost intr-o casa de protocol ale SRI". 
 
Toader: Protocoalele urmeaza sa fie desecretizate 
Ministrul Justitiei, Tudorel Toader, prezent la sedinta CSM, si-a exprimat speranta ca orice intalnire care ar fi avut 
loc intre persoane cu functii de conducere din sistemului judiciar si reprezentanti ai altor institutii s-a desfasurat in 
cadru legal. 
"Sa nu excludem ca astfel de afirmatii sa fie formulate si la adresa mea, si la adresa oricaruia. Eu apreciez 
raspunsul doamnei presedinta si subliniez ceea ce domnia sa a afirmat si ceea ce imi place sa cred, ca 
intrevederile pe care fiecare dintre noi le-a avut, daca le-a avut, s-au desfasurat in baza legii, si nu in baza 
eventualelor protocoale care au fost sau care urmeaza a fi desecretizate", a spus Tudorel Toader. 
 
Terhes, reactie pe Facebook 
Pastorul Chris Terhes a reactionat pe Facebook dupa declaratiile facute de Tarcea. 
"Am ascultat sedinta Plenului CSM de azi care a inceput cu cererea pe care am trimis-o Consiliului sa o intrebe pe 
presedinta ICCJ, doamna judecator Cristina Tarcea, daca a fost in vilele de protocol ale SRI. Desi initial a evitat sa 
spuna daca a fost ori ba, a spus ca va sesiza CSAT si Inspectia Judiciara cu privire la cererea trimisa. Ulterior, in 
urma intrebarilor directe ale colegilor, doamna judecator Tarcea a negat ca a fost in vilele de protocol a SRI si a 
spus ca a avut relatii institutionale cu SRI. Surprinzator, judecatoarea Chis din CSM, care asociaza orice critica si 
expunere a neregulilor din justitie cu "atac" la independenta justitiei, a spus ca sa nu fie sesizata Inspectia 
Judiciara. Cam pe aceeasi linie a fost si judecatorul Bogdan Mateescu. Sa fie sesizata Inspectia Judiciara si 
asteptam cu interes citatia pentru a cere probe. Un alt lucru important reusit, in urma cererii pe care am trimis-o 
la CSM, e ca si procurorul general Augustin Lazar a spus ca e de acord cu desecretizarea protocolului ICCJ-SRI-PG. 
SRI a initiat procedura de declasificare, ICCJ a zis ca e de acord, iar acum a spus si PG ca e de acord. Deci haideti cu 
protocolul! ". 
(Sursa: ziare.com) 
 

 FĂRĂ PRECEDENT - 1000 de magistrați, sesizare la CSM după amenințările lui Liviu Dragnea 
Peste 1000 de magistrați solicită suplimentarea ordinii de zi a ședinței plenului Consiliului Superior al Magistraturii 
din data de 14 iunie 2018 cu cererea de apărare a independenței sistemului judiciar formulată de Asociația 
Forumul Judecătorilor din România. 
* 
CĂTRE 
CONSILIUL SUPERIOR AL MAGISTRATURII 
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Stimată doamnă președinte, 
Stimați membri ai Consiliului Superior al Magistraturii, 
Subsemnații, judecători, procurori, magistrați-asistenți și auditori de justiție, declarăm că ne însușim în nume 
propriu cererea de apărare a independenței sistemului judiciar formulată de Asociația Forumul Judecătorilor din 
România. 
Totodată, vă solicităm suplimentarea ordinii de zi a ședinței plenului Consiliului Superior al Magistraturii din data 
de 14 iunie 2018 cu prezenta cerere și vă solicităm să dispuneți admiterea acesteia și apărarea independenței 
sistemului judiciar pusă grav în pericol de acțiunile concertate ale celorlalte două puteri ale statului, legislativă și 
executivă. 
Anexăm lista celor 1.104 judecători, procurori, magistrați-asistenți și auditori de justiție, semnatari ai prezentei 
cereri, precum și cererea de apărare a independenței sistemului judiciar formulată de Asociația Forumul 
Judecătorilor din România. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tudorel Toader, critici la adresa lui Klaus Iohannis: Un profesor de fizică nu cunoaste noţiuni constituţionale, 
dar preşedintele are consilieri 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a spus miercuri că preşedintele Klaus Iohannis are consilieri care pot să-l 
sfătuiască privind respectarea deciziei CCR, subliniind că, aşa cum un profesor de fizică nu cunoaşte elemente de 
natură constituţională, nici el nu cunoaşte elemente de fizică. 
„Nu cred că preşedintele sau orice român cu o abordare elementară are nevoie să îi spună ministrul Justiţiei 
vedeţi că deciziile Curţii Constituţionale sunt definitive, sunt obligatorii, produc efectele, obligaţii juridice, de la 
momentul publicării în Monitorul Oficial. Admit ideea a faptului că un profesor de fizică să nu cunoască noţiuni de 
fineţe juridică de natură constituţională, eu la rândul meu, ca jurist, nu cunosc elemente de fizică, decât acelea cu 
am rămas din liceu. Dar preşedintele are consilieri, că de aia îi are, ca să fie de specialitate şi să îl consilieze cu 
promptitudine şi în mod corect aupra efectelor pe care le produce decizia, asupra obligaţiilor care îi revin din 
respectiva decizie şi asupra riscurilor pe care le generează nerespectarea deciziei”, a declarat Tudorel Toader la 
Antena3. 
De asemenea, ministrul Justiţiei a mai precizat că statul de drept trebuie consolidat, nu „pus sub semnul 
întrebării” şi că nu se poate ca o decizie să fie respectată doar dacă este favorabilă. 
„Noi trebui să consolidăm statul de drept, şi nu să-l punem sub semnul întrebării. Azi respectăm o decizie că ne 
convine, mâine nu o respectăm, că nu ne convine, la fel cu o lege, la fel cu o ordonanţă de Guvern. Pentru că, 
dacă cel de la vârful piramidei statului de drept desconisderă instanţa de contencios constituţional, atunci 
moralmente acelaşi demnitar nu mai are nicio cădere să ceară românului să respecte o lege. Eu am auzit o 
delcaraţie a dânsului, dar nu cred că a vrut să dea acest sens. Un jurnalist l-a întrebat: Dumneavoastră respectaţi 
Constituţia? El zis: sigur că da, eu veghez la respectarea Constituţiei. Sigur într-o interpretare riguroasă ai putea 
deduce ceea ce eu nu cred că a gândit domnul preşedinte, că dânsul veghează ca alţii să respecte Constituţia”, a 
mai declarat Tudorel Toader. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 Tudorel Toader îşi exprimă satisfacţia în urma răspunsului obţinut de la OECD după criticile privind decizia 
CCR: Drago Kos nu are legătură cu anticorupţia 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat, miercuri, pe Facebook, că Organizaţia pentru Cooperare şi 
Dezvoltare Economică (OECD) i-a răspuns că declaraţiile lui Drago Kos, care a criticat decizia CCR, au fost făcute în 
nume propriu, nu în numele Organizaţiei. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a spus miercuri seară că a purtat o corespondenţă cu Organizaţia pentru 
Cooperare şi Dezvoltare Economică (OECD) pentru „a afla adevărul”, iar răspunsurile arată că Drago Kos, care a 
criticat decizia CCR, nu este specialist anticorupţie, cum s-a vehiculat.  
„M-am adresat în scris, prin urmare am întrebat dacă s-a exprimat în numele personal sau al OECD. Aţi văzut 
răspunsul: domnul Kos nu este, cum se spune în aşa zisul interviu şeful organizaţiei anticorupţie, este şeful la o 
direcţie de tranzacţii internaţionale. Nu prea are legătură anticorupţia cu tranzacţiile internaţionale. Domnul Kos 
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nu a vorbit în numele Organizaţiei, iar pe bună dreptate, OECD nu poate să îşi exprime opinia cu privire la modul în 
care presa din România a preluat şi a reflectat un interviu dat - dacă a fost dat cu adevărat - în nume personal. A 
rulat câteva zile această informaţie prin care acest domn Kos a făcut referiri foarte critice la adresa Curţii 
Constituţionale şi la adresa mea, ca ministru al Justiţiei. Am vrut să cunosc adevărul: dacă este opinia OECD sau a 
unui domn care înţeleg că a jucat fotbal, a arbitrat şi acum dă lecţii de morală în ceea ce priveşte anticorupţia”, a 
spus ministrul Tudorel Toader, la Antena3. 
De altfel, ministrul Justiţiei a postat corespondenţa cu OECD şi pe pagina sa de Facebook. 
„OECD, Din corespondenţa purtată: Drago Kos nu este şeful structurii anticorupţie din OECD. D. Kos este 
preşedintele Grupului de lucru pentru tranzacţii comerciale internaţionale. D. Kos nu a vorbit în numele OECD! «Nu 
putem comenta pe marginea modului în care părerile dlui Kos au fost reflectate de presa din România»!”, se arată 
în mesajul pe care Tudorel Toader l-a postat pe Facebook. 
Precizările vin după ce, la începutul lunii iunie, ministrul Justiţiei anunţa că se va adresa Organizaţiei pentru 
Cooperare şi Dezvoltare Economică (OECD), ca să i se comunice dacă declaraţiile lui Drago Kos, care a criticat 
decizia CCR, au fost făcute în nume propriu sau în numele Organizaţiei. 
"Ameninţări de la OECD, sau manipulări interne? Luni dimineaţă, mă voi adresa OECD pentru a comunica în mod 
oficial dacă afirmaţiile dlui Drago Kos au fost făcute în nume propriu sau în numele OECD, aşa cum acreditează 
titlul materialului întocmit de Ziare.com. Într-un articol publicat în data de 1 iunie, se afirmă faptul că în numele 
OECD, dl Drago Kos a făcut o serie de afirmaţii, de o mare gravitate, la adresa instanţei de contencios 
constituţional române. Totodată, aceeaşi publicatie, citează, atribuind aceleiaşi surse, de asemenea în numele 
OECD, afirmaţiile potrivit cărora ”Ministrul vostru al Justiţiei va învaţa curând, într-un mod dur, că este într-o mare 
eroare.”, a scris atunci Tudorel Toader, pe Facebook. 
Ministrul Justiţiei considera "absolut necesar" să se facă această lămurire "dată fiind gravitatea acestor afirmaţii, 
precum şi experienţe similare, când s-au atribuit unor organizaţii, precum GRECO, luări de poziţie care ulterior nu 
au fost confirmate, pentru corecta informare a opiniei publice". 
În interviu, Drago Kos, menţionat ca şef al structurii anticorupţie din cadrul Organizaţiei pentru Cooperare şi 
Dezvoltare Economică, a fost citat declarând că ”recenta decizie a CCR contravine în mod evident echilibrului 
puterilor în stat în ţara dvs şi independenţei sistemului judiciar”.  
Cu toate acestea, pe site-ul OECD, o prestigioasă organizaţie internaţională, reprezentantul Drago Kos are 
discursuri despre corupţie şi a lucrat în grupul care a analizat pericolul pe care acest flagel îl reprezintă la nivel 
mondial. Pentru mai multe referinţe: http://www.oecd.org/corruption/statement-by-drago-kos-chair-of-the-
oecd-working-group-on-bribery-on-the-20th-anniversary-of-the-oecd-anti-bribery-convention.htm. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorii CSM resping o acţiune disciplinară a Inspecţiei Judiciare împotriva Laurei Codruţa Kovesi 
Secţia pentru procurori a CSM a respins, miercuri, o acţiune disciplinară demarată de către Inspecţia Judiciară 
împotriva procurorului-şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, au precizat reprezentanţii Consiliului. Decizia Secţiei 
poate fi contestată de Inspecţie la instanţa supremă. 
Secţia pentru procurori a CSM a decis să respingă acţiunea disciplinară deschisă de Inspecţia Judiciară împotriva 
şefei DNA. Este vorba despre cauza în care Laura Codruţa Kovesi a fost cercetată pentru că ar fi desemnat, ca 
membru al unei echipei de control, un magistrat aflat într-o stare vădită de incompatibilitate. 
Decizia nu este definitivă şi poate fi atacată de către reprezentanţii Inspecţiei Judiciare la Completul de cinci 
judecători al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ). 
Laura Codruţa Kovesi a ajuns, miercuri dimineaţă, la sediul CSM, pentru a fi audiată în şedinţa Secţiei pentru 
procurori în legătură cu o altă acţiune disciplinară demarată de Inspecţia Judiciară împotriva ei referitoare la 
neprezentarea la comisia parlamentară de anchetă. 
Audierea s-a încheiat după aproape două ore. Procurorul-şef DNA a fost întrebat la plecare dacă-şi dă demisia în 
contextul deciziei CCR, aceasta răspunzând "La revedere!". 
"La revedere. Nu am alte comentarii de făcut. Vă mulţumesc", au fost singurele comentarii făcute de Laura 
Codruţa Kovesi la întrebările jurnaliştilor, care au vrut să ştie dacă procurorul-şef DNA îşi dă demisia în condiţiile în 
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care Curtea Constituţională a stipulat că preşedintele Klaus Iohannis trebuie să emită decretul de revocare în cazul 
acesta. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Secţia pentru procurori a CSM a amânat pronunţarea în cauza în care Laura Codruţa Kovesi este cercetată 
pentru refuzul de a merge la comisie 
Secţia pentru procurori în materie disciplinară a amânat pentru data de 20 iunie pronunţarea în cazul acţiunii 
disciplinare în care procurorul-şef DNA, Laura Codruţa Kovesi, este cercetată pentru refuzul de a se prezenta la 
comisia parlamentară. 
Audierea Laurei Codruţa Kovesi în Secţia pentru procurori în materie disciplinară a durat miercuri aproximativ 
două ore, aceasta fiind audiată în legătură cu o acţiune disciplinară demarată de Inspecţia Judiciară împotriva ei 
referitor la neprezentarea la comisia parlamentară de anchetă. 
Inspecţia Judiciară a exercitat, în luna aprilie, o acţiune disciplinară faţă de Laura Codruţa Kovesi, referitor la 
refuzul de a se prezenta în faţa Comisiei speciale de anchetă a Parlamentului. Raportul inspecţiei a fost transmis 
Secţiei pentru Procurori a CSM. 
„Inspecţia Judiciară a exercitat acţiunea disciplinară faţă de doamna Laura Codruţa Kovesi, procuror şef al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie („DNA”) pentru manifestări care aduc atingere onoarei profesionale şi prestigiului 
justiţiei săvârşite în exercitarea sau în afara exercitării atribuţiilor de serviciu şi nerespectarea deciziilor Curţii 
Constituţionale, abateri disciplinare prevăzute de art. 99 lit. a) şi ş) din Legea nr. 303/2004. În motivarea acţiunii s-
a reţinut că procurorul şef al DNA a încălcat dispoziţiile explicite ale Deciziei Curţii Constituţionale nr. 611 din 03 
noiembrie 2017 prin refuzul de a se prezenta în faţa Parlamentului României - Comisia specială de anchetă a 
Senatului şi Camerei Deputaţilor pentru verificarea aspectelor ce ţin de organizarea alegerilor din anul 2009 şi de 
rezultatul scrutinului prezidenţial şi de a furniza informaţiile solicitate sau de a pune la dispoziţie celelalte 
documente sau mijloace de probă deţinute, utile activităţii comisiei”, a transmis Inspecţia Judiciară, la acea 
vreme, printr-un comunicat de presă. 
-0:04 
Laura Codruţa Kovesi a ajuns, miercuri dimineaţă, la sediul CSM, pentru a fi audiată în şedinţa Secţiei pentru 
procurori în legătură cu o acţiune disciplinară demarată de Inspecţia Judiciară împotriva ei referitor la 
neprezentarea la comisia parlamentară de anchetă.  
Procurorul-şef DNA nu a făcut declaraţii la intrarea în sediul Consiliului Superior al Magistraturii. 
Tot miercuri, Secţia pentru procurori urmează să se pronunţe în cazul altei acţiuni disciplinare deschise pe numele 
procurorului-şef al DNA, cea care se referă la faptul că ar fi desemnat, ca membru al unei echipei de control, un 
magistrat aflat într-o stare vădită de incompatibilitate. 
În total, Laura Codruţa Kovesi este vizată de trei acţiuni disciplinare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedinţii CCR, ÎCCJ, CSM şi Academiei Române vor primi gratuit reşedinţe oficiale de la RA-APPS 
Guvernul a aprobat, miercuri, o ordonanţă de urgenţă care prevede că preşedinţii Curţii Constituţionale, Înaltei 
Curţi de Casaţie şi Justiţie, Curţii de Conturi, CSM şi Academiei Române vor primi reşedinţe oficiale, care vor fi 
puse la dispoziţie gratuit de RAPPS. 
”S-a luat decizia pentru a exista similitudinea legislativă în ceea ce priveşte anumite persoane care ocupă funcţii 
importante în statul român, de demnitate publică înaltă, să beneficieze de aceleaşi facilităţi. Mă refer aici, din 
memorie, la preşedintele Academiei Române, preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, preşedintele Curţii 
de Conturi, preşedintele Curţii Constituţionale. S-a luat această decizie având în vedere că ocupă funcţii de înaltă 
demnitate publică şi să beneficieze, ca şi celelalte persoane care au funcţii similare, de aceşleaşi prevederi legale”, 
a explicat purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu, întrebat care sunt categoriile de persoane incluse în 
lista de beneficiari ai reşedinţelor oficiale asigurate de RA-APPS. 
Potrivit proiectului, ordonanţa a fost adoptată având în vedere importanţa deosebită şi rolul funcţiilor de 
preşedinte al Curţii Constituţionale, preşedinte al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, preşedinte al Curţii de Conturi, 
preşedinte al Consiliului Superior al Magistraturii şi preşedinte al Academiei Române şi că se impune crearea 
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cadrului legal pentru ca persoanele care ocupă aceste funcţii să beneficieze de reşedinţe oficiale din cadrul 
fondului locativ de protocol şi bunuri mobile aflat în domeniul public al statului şi administrarea Regiei Autonome 
"Administraţia Patrimoniului Protocolului de Stat". 
”Cheltuielile de întreţinere pentru energie, gaze, apă, canal, amortizarea şi uzura mijloacelor fixe şi obiectelor de 
inventar, taxele şi impozitele pe clădiri şi terenuri aferente utilizării reşedinţei oficiale se vor suporta din fondurile 
regiei”, se arăta în proiectul ordonanţei de urgenţă. 
Până la adoptarea acestei ordonanţe de urgenţă, RA-APPS asigura reşedinţe oficiale doar pentru Preşedintele 
României, preşedintele Senatului, preşedintele Camerei Deputaţilor, primul-ministru şi persoanele care au avut 
calitatea de şef al statului român. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BNR, lovitură dură pentru Guvern! Isărescu îi taie miliarde de lei din PIB lui Dragnea! 
Decizia BNR de a plafona gradul de îndatorare va avea impact major în economie! Aplicarea limitelor din proiectul 
BNR ar putea duce la un impact de 1,8% pe an din PIB. 
Potrivit unor calcule ZF realizate pe baza datelor BNR, volumul de împrumuturi noi către populaţie, în lei și euro, a 
atins 31,4 miliarde de lei anul trecut. Cea mai mare parte a creditelor noi, 60%, echivalentul a 18,8 miliarde de lei, 
a mers în consum. La acestea se adaugă creditele acordate de IFN-uri, în valoare de cel puțin 5,2 miliarde de lei, 
având în vedere statisticile ALB România, care pretinde că are 90% din piața nebancară. 
Gradul de îndatorare reprezintă cât la sută din venitul tău disponibil poate fi rată la credit. 
Potrivit documentului de analiză pe baza căruia a fost făcută propunerea BNR de plafonare a gradului de 
îndatorare, la care au lucrat experți ai Fondului Monetar Internațional, măsura va avea un efect direct 
considerabil asupra volumului de credite acordat. Experţii FMI și BNR au calculat un impact de 18% in totalul 
creditelor ipotecare noi acordate, dacă va fi aplicat un plafon maxim de îndatorare de 40%, adică ceea ce propune 
BNR. Pentru credite de consum, plafonul de 40% ar fi avut un impact de 15% în totalul creditelor acordate. BNR 
are, însă, în plan plafoane mult mai mici, deci impactul va fi mult mai mare. 
Dacă facem un calcul pe ceea ce înseamnă credite noi acordate în 2017 şi aplicăm plafoanele indicate în proiectul 
Băncii Naţionale, volumul de credite noi se va reduce considerabil. Calculat ca impact în Produsul Intern Brut, asta 
înseamnă 1,8% pentru un an! 

 
 

Astfel, din totalul de 36,6 miliarde de lei, volumul de credite acordate de bănci și IFN-uri în 2017 către populaţie, 
impactul ar fi de 15,24 miliarde de lei! Acest impact ia în calcul mediana pentru diverse tipuri de credit, care, 
potrivit aceluiași raport FMI, anul trecut a fost de aproximativ 27% pentru credite de consum, respectiv 46% 
pentru credite ipotecare. Cu alte cuvinte, potrivit estimărilor BNR și FMI, gradul mediu de îndatorare pentru 
creditele de consum acordate de bănci anul trecut a fost de 27%, în timp ce pentru cele ipotecare, de 46%. 
Atenție, însă: raportul FMI ia în calcul exclusiv statistici de la bănci. Pentru industria IFN-urilor, nu există statistici 
oficiale cu privire la gradul mediu de îndatorare; potrivit surselor noastre, acesta poate fi estimat la circa 50-55% 
pentru credite de consum. 
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Așadar, dacă împărțim volumul de împrumuturi emise anul trecut pe tipuri de credite (de consum și ipotecare) și 
aplicăm coeficienții relevanți în funcție de aceste tipuri și de moneda creditului, impactul este de 15,24 de 
miliarde de lei, dintre care peste 12 miliarde (82%) numai din credite de consum. Impactul la nivelul fiecărui județ, 
pe baza estimărilor noastre raportate la statisticile BNR, este descris în imaginea de mai jos 
(Date BNR, raport FMI si analiza stiripesurse.ro) 

 
Dacă menţinem și în 2018 ritmul de creştere de 7% pe an (înregistrat în 2017 versus 2016) pentru volumul de 
credite noi şi luăm în considerare produsul intern brut prognozat de Comisia Naţională de Prognoză, de 908 
miliarde de lei, asta înseamnă că şi pentru acest an impactul este uriaş: 1,8% din PIB, adică 16,3 miliarde de lei. 
Dacă modificarea de regulament va fi aplicată cu 1 iulie, impactul asupra produsului intern brut va fi de aproape 
1% din PIB, adică 8,15 miliarde de lei doar pentru al doilea semestru al acestui an! 
Evident, extrapolând și presupunând că nimic nu se schimbă, măsura va avea impact asupra produsului intern 
brut în toți anii următori, pentru că limitarea atât de abruptă a creditării va lovi puternic în consum şi, în 
consecinţă, în creşterea economică. De altfel, problema nu are doar o dimensiune economică, ci şi o dimensiune 
socială. Problema reală este impactul pe care această măsură îl va avea asupra populaţiei. Doar în acest an, zeci 
de mii de români nu vor mai putea lua credite de la bănci sau IFN-uri din cauza limitelor la gradul de îndatorare iar 
cei care s-au împrumutat în perioada cu valori mici ale ROBOR au acum o rată mai mare chiar şi cu 30% din cauza 
creşterii acestui indicator. Soluţia pentru ei ar fi putut fi o refinanţare, inaccesibilă începând cu 1 iulie, dacă noile 
reglementări ale BNR intră in vigoare. 
Deşi bancherii au bătut cu pumnul în masă la discuţiile cu BNR şi susţin că plafonul impus este prea mic şi va avea 
consecinţe negative asupra pieţei, reprezentanţii Băncii Naţionale nici nu vor să audă. Tot bancherii au declarat că 
deşi măsura în sine nu este rea, nu este momentul potrivit iar rezultatul poate fi exact opusul celui aşteptat de 
BNR: impact major asupra consumului, a pieţei financiare şi a economiei. 
Acelaşi lucru l-a susţinut şi ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, atunci când a fost întrebat despre plafonarea 
gradului de îndatorare. ,,Trebuie să lăsăm populaţia, pentru că este normal să apeleze la astfel de instrumente, 
deci de creditare, pentru nevoile pe care le au în derulare. Nu sunt într-o astfel de poziţie în care să fiu împotriva 
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unei astfel de abordări, adică să susţin o limitare. Vedem, analiză, dar nu împărtăşesc astăzi această idee, de a 
limita. De a fi poate mai atenţi este în regulă, dar să nu limitezi şi chiar să ceri foarte multe condiţii în momentul în 
care o persoană se îndatorează. Spun foarte clar că statul, în piaţă, trebuie să aibă totuşi anumite momente pe 
care le argumentează foarte clar atunci când intervine. Nu sunt în favoarea unei plafornări, şi încă foarte jos pe 
această creditare. Este o primă propunere în cadrul Comitetului de la BNR”, spunea Teodorovici în februarie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Topul oficial al EUROSTAT în care România a ras tot: Suntem pe locul I în Uniunea Europeană 
România se află pe primul loc în țările din Uniunea Europeană la creșterea numărului de persoane angajate în T1 
2018, cu (+ 1,9%), urmată de Malta (+ 1,3%), Portugalia, Luxemburg și Croația (toate cu + 1%), iar cele mai mari 
scăderi au avut loc în Estonia, arată un raport Eurostat publicat miercuri, conform Mediafax. 
Numărul persoanelor angajate a crescut cu 0,4%, atât în zona euro, cât și în stetele membre ale Uniunii Europene 
(UE28), în primul trimestru al anului 2018, comparativ cu trimestrul anterior, potrivit datelor Eurostat, biroul de 
statistică al Uniunii Europene. În trimestrul IV al anului 2017, ocuparea forței de muncă a crescut cu 0,3% în zona 
euro și cu 0,2% în UE28. 
Comparativ cu același trimestru al anului precedent, în trimestrul I al anului 2018, ocuparea forței de muncă a 
crescut cu 1,4%, atât în zona euro, cât și în UE28 (după o creștere de +1,6% și + 1,5% în trimestrul IV din 2017). 
Biroul de statistică estimează că, în primul trimestru al anului 2018, 237,9 milioane de bărbați și femei au fost 
angajați în statele membre ale Uniunii Europene, din care 157,2 milioane erau în zona euro. Acestea sunt cele mai 
mari niveluri înregistrate vreodată în ambele sectoare. Aceste date privind ocuparea forței de muncă oferă o 
imagine a intrărilor de forță de muncă compatibile cu măsura de producție și venit a conturilor naționale. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Meleşcanu - întrevedere cu parlamentarii francezi din grupul de prietenie cu România; a subliniat caracterul 
special al relaţiilor franco-române 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, a subliniat caracterul special al relaţiilor franco-române şi 
perspectivele consolidării acestuia în contextul pregătirii unor evenimente de amploare pentru relaţia bilaterală: 
Sezonul România-Franţa, celebrarea Centenarului Marii Uniri şi deţinerea Preşedinţiei Consiliului UE în cadrul unei 
întrevederi pe care a avut-o cu delegaţia grupului parlamentar de prietenie cu România din Adunarea Naţională 
franceză. 
 
Potrivit unui comunicat al MAE, Ministrul Teodor Meleşcanu a punctat în cadrul întâlnirii care a avut loc miercuri 
dialogul politic foarte bun la un deceniu de la lansarea Parteneriatului Strategic, precum şi densitatea 
întrevederilor de nivel înalt avute în vedere în perioada următoare, de natură să amplifice şi să aprofundeze 
cooperarea româno-franceză. 
"Totodată, a evocat contactele interumane intense şi afinităţile cultural-lingvistice dintre cele două ţări, 
menţionând contribuţia importantă a comunităţii române din Franţa la dinamica economică, socială şi culturală 
din Hexagon, precum şi rolul consistent pe care comunitatea franceză din România îl are în societatea 
românească. În context, a fost evocată importanţa cooperării descentralizate, care înregistrează deja o 
importantă tradiţie", se arată în comunicat. 
Sursa citată menţionează că, în privinţa palierului economic al relaţiei bilaterale, ministrul a salutat prezenţa 
consistentă a investiţiilor franceze în România, precum şi intensitatea schimburilor comerciale dintre cele două 
ţări, care au atins, în 2017, 8,23 miliarde euro şi a arătat că "relaţiile economice intense dintre cele România şi 
Franţa sunt reflectarea calităţii relaţiei strategice bilaterale". 
 
Conform comunicatului, delegaţia franceză a salutat relaţiile excelente dintre cele două state şi a exprimat 
interesul major pentru dinamizarea dialogului, inclusiv la nivel parlamentar, şi pentru coordonarea pe dosare de 
interes comun, în perspectiva preluării, de către România, a Preşedinţiei Consiliului UE în prima parte a anului 
2019. 
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"Parlamentarii francezi au transmis aprecieri pentru iniţiativa comună de lansare a Sezonului România-Franţa, 
proiect major de diplomaţie publică ce va contribui la o mai bună cunoaştere a celor două state. Totodată, au 
felicitat România pentru contribuţia semnificativă la promovarea francofoniei şi pentru rolul major pe care îl are 
ca pilon al francofoniei în regiune", se mai spune în comunicat. 
 
MAE precizează că din delegaţia franceză au făcut parte Andre Chassaigne (GDR), preşedintele Grupului Stânga 
Democrată şi Republicană din Adunarea Naţională, preşedintele Grupului parlamentar de prietenie România-
Franţa; Carole Bureau-Bonnard (REM), vicepreşedinte al Adunării Naţionale, vicepreşedinte al grupului de 
prietenie; Hubert Julien-Laferriere (REM), vicepreşedinte al grupului; Domnul deputat Nicolas Forissier (LR), 
secretar al grupului; Jeanine Dubie (NI), secretar al grupului; Laurence Trastour-Isnart(LR), membru al grupului; 
Lucian Iordache, secretar executiv al grupului. 
 
Delegaţia a fost însoţită de Michele Ramis, ambasadoarea Franţei în România, şi de Simona Bucura-Oprescu, 
preşedintele Grupului parlamentar de prietenie cu Republica Franceză - Adunarea Naţională, din Camera 
Deputaţilor. 
(Sursa: Agerpres) 
 
Viorica Dăncilă pleacă în Lituania și Estonia. Va fi inaugurată cursa Tallinn-Constanța 
Viorica Dăncilă va începe joi o vizită de două zile în Lituania și în Estonia. Premierul român va avea întâlniri cu 
omologii celor două țări. 
Potrivit Guvernului, vizita premierului în cele două ţări va avea loc în perioada 14 - 16 iunie, iar dialogul politic cu 
oficialii din cele două state membre UE se va concentra pe reconfirmarea relaţiilor bilaterale apropiate, 
fundamentate pe un parcurs similar şi pe interese comune legate de tematicile europene şi pe asigurarea 
securităţii flancului estic. 
Un obiectiv major va fi reprezentat de agenda europeană şi de pregătirea preşedinţiei rotative a României la 
Consiliul UE, precum şi de armonizarea poziţiilor pe dosarele aflate în negociere în plan european. 
La Vilnius, prim-ministrul român va avea întrevederi cu omologul lituanian, Saulius Skvernelis, şi cu preşedintele 
Parlamentului, Viktoras Pranckietis. 
Cu această ocazie, premierul Dăncilă va face o vizită la Centrul NATO pentru Securitate Energetică din Vilnius şi va 
participa la un moment solemn organizat la monumentul "Colina Victimelor", în contextul în care, la 14 iunie, 
Lituania comemorează deportările masive din anul 1941. 
Conform sursei citate, vizita la Tallinn - 15 şi 16 iunie - este prima la nivel de prim-ministru în Estonia după 
restabilirea relaţiilor diplomatice ale României cu statul baltic, în 1991. 
Şefa Executivului român va avea o serie de consultări la nivel înalt cu preşedintele Republicii Estonia, Kersti 
Kaljulaid, cu premierul Juri Ratas şi cu vicepreşedintele Parlamentului, Enn Eesmaa. 
De asemenea, Dăncilă va efectua vizite la Centrul Cooperativ de Excelenţă NATO pentru Apărare Cibernetică 
(CCDCOE) şi la Showroom e-Estonia, un important centru executiv de informare, prin intermediul căruia este 
realizată prezentarea modalităţii de funcţionare a societăţii digitale estone. 
Un alt moment al vizitei va fi un omagiu adus de premierul român ostaşilor estoni căzuţi în Războiul de 
Independenţă, prin depunerea unei coroane de flori la "Estonian Memorial". 
Pe 16 iunie, premierii român şi eston vor zbura cu o cursă inaugurală a companiei estone Nordica pe ruta Tallinn - 
Constanţa. 
Ulterior, cei doi înalţi oficiali vor participa la inaugurarea Consulatului Onorific al Republicii Estonia la Constanţa. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministrul Sănătăţii - miercuri şi joi la Tallinn, la o reuniune organizată de OMS 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, participă miercuri şi joi la întâlnirea la nivel înalt privind prosperitatea şi 
solidaritatea sistemelor de sănătate, eveniment organizat la Tallinn de către Biroul Regional pentru Europa al 
Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii şi Ministerul Afacerilor Sociale din Estonia. 
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Potrivit unui comunicat de presă al MS, la invitaţia directorului regional pentru Europa al OMS, Zsuzsanna Jakab, 
ministrul Sorina Pintea a prezidat, în premieră pentru un ministru român, dezbaterile uneia dintre cele mai 
importante secţiuni ale evenimentului - "Refacerea dialogului dintre sănătate şi finanţe privind investiţiile în 
sistemele de sănătate". 
"Această sesiune a urmărit identificarea modalităţilor prin care ministerele sănătăţii pot colabora mai bine cu 
ministerele de finanţe şi pentru a obţine finanţarea corespunzătoare pentru îndeplinirea obiectivelor. Sistemele 
de sănătate trebuie să depună mai multe eforturi pentru a demonstra că sunt administratori buni ai resurselor 
publice, prin monitorizarea performanţei şi promovarea utilizării eficiente a resurselor. Sistemele de sănătate 
reprezintă o industrie importantă, oferind locuri de muncă de înaltă calificare în furnizarea de servicii, tehnologie 
şi cercetare şi contribuind la exporturi. Investiţia în sistemele de sănătate aduce beneficii pe termen scurt, mediu 
şi lung. Sistemele de sănătate pot promova o forţă de muncă productivă sănătoasă, capabilă să muncească până 
la o vârstă avansată", se arată în comunicatul de presă. 
 
O altă temă de interes a acestei sesiuni a pus în dezbatere soluţiile sistemelor de sănătate în abordarea 
provocărilor majore, precum îmbătrânirea populaţiei şi eficienţa sistemelor. 
Sorina Pintea s-a declarat mulţumită de rezultatele discuţiilor şi a apreciat că sesiunea referitoare la investiţiile din 
sistemul de sănătate a oferit o mai bună perspectivă asupra provocărilor legate de comunicarea dintre ministere, 
dar a identificat şi soluţii prin care se pot depăşi orice diferenţe de idei ce pot apărea în dialogul dintre Ministerele 
de Finanţe şi Ministerele Sănătăţii. 
"Reuniunea oferă celor prezenţi oportunitatea de a discuta despre cele mai bune practici şi inovaţii în domeniul 
sanitar din regiunea europeană a OMS. De asemenea, prin această întâlnire se doreşte punerea în evidenţă a unei 
noi viziuni pentru sistemele de sănătate centrate pe nevoile cetăţenilor, în conformitate cu Sănătatea 2020 şi 
Strategiile de dezvoltare durabilă", afirmă aceeaşi sursă. 
 
La conferinţă participă miniştrii sănătăţii şi ai finanţelor, experţi ai statelor membre din întreaga regiune 
europeană a OMS, inclusiv reprezentanţi ai pacienţilor, cadre universitare, precum şi coordonatori şi manageri din 
sistemul serviciilor de sănătate, reprezentanţi ai agenţiilor specializate ale Organizaţiei Naţiunilor Unite, precum şi 
reprezentanţi ai organizaţiilor neguvernamentale şi ai societăţii civile.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Spitalele din Bucureşti ar putea avea, în sfârşit, sisteme moderne de ELIMINARE a infecţiilor nosocomiale 
Primăria Capitalei vrea să implementeze în spitalele din Bucureşti un sistem de dezinfecţie cu ajutorul 
ultravioletelor. Proiectul, denumit „Tehnologie revoluţionară de eliminare a infecţiilor nosocomiale din spitale cu 
ajutorul roboţilor” va fi supus votului în şedinţa CGMB de joi. 
„Proiectul „Tehnologie revoluţionară de eliminare a infecţiilor nosocomiale din spitale cu ajutorul roboţilor” 
prevede implementarea unor măsuri care să încurajeze eliminarea infecţiilor nosocomiale din spitale, eliminarea 
dependenţei de observaţiile manuale, creşterea conformităţii cu procedurile online de control al infecţiilor 
nosocomiale şi raportarea corectă şi în timp util a infecţiilor nosocomiale, cu scopul de a salva vieţi şi bani, 
transmisă către Adminstraţia Spitalelor şi Serviciilor Medicale Bucureşti”, se arată în proiectul care va fi supus 
votului în şedinţa CGMB de joi. 
Bugetul propus de Municipalitate pentru acest proiect este de 159.000 de euro, iar implementarea lui se va 
derula prin Spitalul Clinic de Boli Infecţioase şi Tropicale „Victor Babeş”. 
De asemenea, ideea proiectului aparţine unui bucureştean şi a fost propusă în cadrul concursului „propune 
pentru Bucureşti.:14 
„O primă provocare în această activitate este punerea în aplicare a unui program de prevenire a infecţiilor 
nosocomiale, care include cel mai avansat sistem de dezinfecţie cu ultraviolete cu xenon, şi asfel se reduce 
dramatic incidenţa infecţiilor nosocomiale”, se mai arată în proiectul CGMB. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Omul concediat de Dragnea, după colajul cu Simona Halep: Voi rămâne loial lui Liviu Dragnea 
George Harabagiu, concediat de Liviu Dragnea, după apariţia colajului cu Simona Halep pe paginile mai multor 
organizaţii PSD, spune că va respecta decizia lui Liviu Dragnea şi îi va rămâne loial, potrivit capturilor prezentate 
de Victor Ponta. 
"Vreau sa va multumesc tuturor pentru efortul depus! Sunteti o echipa minunata. V-am cerut intotdeauna 
mobilizare si disciplina! Tocmai pentru ca eu sunt un om disciplinat! Voi respecta cu sfintenie decizia Presedintelui 
Liviu Dragnea! Voi ramane loial lui Liviu Dragnea. Este omul care a procedat absolut corect! Orice greseala trebuie 
taxată imediat! Din acest moment vă anunt public că potrivit deciziei presedintelui PSD Liviu Dragnea activitatea 
mea pe acest grup inceteaza imediat. Va doresc multa bafta! Spor si nu uitati: mobilizare si disciplina!", a scris 
George Harabagiu pe un grup intern de Whatsapp, potrivit capturilor prezentate de Victor Ponta, pe Facebook. 
 
Liderul PSD Liviu Dragnea a anunţat, miercuri, că l-a concediat pe coordonatorul online al partidului, George 
Harabagiu, care ar fi fost responsabil pentru postările de pe conturile de Facebook ale organizaţiilor PSD potrivit 
cărora Simona Halep ar fi fost huiduită pe stadionul Arena Naţională. 
Mai multe organizaţii PSD au postat pe Facebook, marţi seară, un colaj foto, potrivit căruia ”Simona Halep, marea 
noastră campioană, a fost huiduită de 20.000 de <fani> pe Arena Naţională, dar ”aplaudată de sute de mii de 
români, în Piaţa Victoriei, pe data de 9 iunie”. 
Colajul foto a fost postat de organizaţiile judeţene ale social-democraţilor din Giurgiu, Tulcea, Mehedinţi, 
Constanţa şi Ilfov, pe paginile lor de Facebook. 
În colaj apar mai multe fotografii cu Simona Halep, însoţite de textele ”Simona Halep, marea noastră campioană, 
a fost huiduită de 20.000 de <fani>” şi ”A fost aplaudată de sute de mii de români, în Piaţa Victoriei, pe data de 9 
iunie”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Percheziţii la CFR Călători, după ce în TRENURI au apărut alte echipamente decât cele stabilite la licitaţie 
Poliţiştii Direcţiei de Poliţie Transporturi fac, joi, 5 percheziţii, la sediile unor societăţi comerciale din Capitală, într-
un dosar ce vizează infracţiuni de abuz în serviciu, delapidare şi fals intelectual, verificări având loc şi la CFR 
Călători, care are sediul în Ministerul Transporturilor. 
Surse judiciare au declarat pentru MEDIAFAX că percheziţii au loc la Revizia de vagoane Bucureşti Griviţa, SC 
Ateliere CFR Griviţa SA şi CFR Călători, ultima având sediul în Ministerul Transporturilor. 
Dosarul vizează achiziţia unui sistem audio-video pentru dotarea vagoanelor, necesar informării călătorilor. 
Potrivit surselor citate, mai multe vagoane ar fi trebuit echipate cu un sistem audio-video necesar informării 
călătorilor, însă au fost montate alte sisteme mai slabe faţă de ceea ce s-a stabilit la licitaţie, pe mai puţine 
vagoane, diferenţa de bani fiind însuşită de persoanele vizate de percheziţii. 
Reprezentanţii CFR Călători au confirmat că joi dimineaţă au loc percheziţii la sediul companiei şi la Revizia de 
vagoane Bucureşti Griviţa.-0:13 
Prejudiciul cauzat, estimat până în prezent, este de aproximativ de 156.000 de lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noi tarife pentru PARCARE în Bucureşti. În centru, preţul va creşte substanţial. Cât va costa parcarea 
subterană din Piaţa Universităţii 
Primăria Capitalei vrea să stabilească noi tarife pentru folosirea parcărilor din oraş, potrivit unui proiect de 
hotărâre aflat pe ordinea de zi a Consiliului General. Dacă în prezent, pentru o oră de parcare se plăteşte 1,5 lei pe 
oră, tariful ar putea ajunge la 10 lei în centru. 
Potrivit proiectului CGMB, care va fi supus votului în şedinţa de joi, Municipalitatea vrea să împartă oraşul în mai 
multe zone în ceea ce priveşte tarifarea pacajelor. 
Astfel, „Zona 0”, va avea patru segmente, respectiv: zona parcajului subteran Intercontinetal , străzile N. Bălcescu 
– C.A. Rosetti – D. Gerota – J. L. Calderon – T. Arghezi – Carol I; zona parcajului subteran din Piaţa Unversităţii , 
străzile N. Bălcescu – I. Câmpineanu – Calea Victoriei – Splaiul Independenţei – I. C. Brătianu; zona parcajului 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
suprateran Cocor, străzile I. C. Brătianu – Sf. Vineri – Calea Moşilor – H. Botev – C. Coposu; a patra zonă este cea a 
parcajului suprateran Unirea , cu străzile C. Coposu – M. Basarab – Mircea Vodă – Unirii – Brătianu. 
„Tarifele aplicabile în zona 0 vor fi: 10 lei/ oră TVA inclus, tarif unic de luni până vineri în intervalul orar 00.00 – 
24.00 (tariful permite utilizarea unui loc de parcare, fără rezervarea sau nominalizarea locului de parcare). 
Parcarea este limitată la o durată de maxim 2 ore, iar după expirarea acestei durate se va aplica măsura 
suprataxării cu un cuantum echivalent cu dublul tarifului orar, pentru fiecare oră de depăşire. Se va aplica tariful 
de 10 lei pe oră X 24 de ore X 30 de zile plus TVA unităţilor hoteliere, compleze comerciale, săli de spectacole, baze 
sportive, locuri de parcare rezervate pe bază de contract”, se arată în proiectul de hotărâre al CGMB.15 
De asemenea, pentru locuitori din această zonă (riverenii), tariful va fi de 120 de lei pe lună, cu TVA. 
Totodată, potrivit proiectului, celelalte tarife, pentru alte zone vor fi: pentru Zona 1, care cuprinde străzile Piaţa 
Victoriei – Iancu de Hunedoara – Polonă – Şincai – Mărăşeşti – Berzei – Buzeşti, tariful va fi de 5 lei pe oră, cu TVA, 
în intervalul 06.01 – 18.00, şi de 2,5 lei pe oră în intervalul 18.01 – 06.00. 
În Zona 2, aflată între Zona 1 şi limita oraşului, tarifele vor fi de 2,5 lei/oră în intervalul 06.01 – 18.00, şi de 1,5 lei 
pe oră în intervalul 18.01 – 06.00. Tot 2,5 lei pe oră, 24 de ore pe zi, plus TVA, va fi tariful în această zonă pentru 
unităţile hoteliere, iar pentru riverani, tariful va fi de 80 de lei pe lună cu TVA inclus. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 28 de ani de la Mineriadă: Moment de reculegere şi coroane de flori pentru victimele violenţelor  
Membrii şi simpatizanţii Asociaţiei „21 Decembrie 1989” au marcat, miercuri, 28 de ani de la Mineriada din 13-15 
iunie 1990, la monumentul din Piaţa Universităţii din Capitală, ocazie cu care a fost ţinut un moment de 
reculegere pentru victimele violenţelor şi au fost depuse coroane de flori. 
Miercuri s-au împlinit 28 de ani de la Mineriadă şi, cu această ocazie, membrii Asociaţiei „ 21 Decembrie 1989” au 
ţinut, la monumentul din Piaţa Universităţii, un moment de reculegere. La acţiune au participat aproximativ 50 de 
persoane, majoritatea dintre ele victime ale violenţelor de la acea dată. Au fost depuse coroane de flori, s-a 
strigat pentru libertate şi s-a cântat Imnul Golanului, compus de regretatul Cristi Paţurcă şi fredonat, în anul 1990, 
de zeci de mii de oameni în timpul manifestaţiilor anticomuniste. 
"De câte ori trec prin Piaţa Universităţii este dureros, pentru că am trăit ziua, noaptea de 21 decembrie, 52 de zile 
aici în Piaţă, pentru că am participat din prima zi şi până în ultima zi. Nu am finalizat Revoluţia, nu am finalizat în 
13-15 să dăm jos criminalii care ne-au ucis la Revoluţie şi astăzi ne conduc. Între Revoluţie şi Mineriadă este o 
continuitate, ele sunt complementare, este perioada infracţională - din 14 decembrie, atunci când au început la 
Iaşi primele mişcări şi până în 18 iunie 1990. (...) Procurorii nu au dorit să introducă niciun fel de instituţie în acest 
dosar, sunt doar foarte puţini inculpaţi şi mare parte din victime nu au fost prinse în dosar. Procurorii s-au ferit să 
introducă în dosar PNŢ, PNL, Universitatea, România Liberă, deţinuţii politici, grupul de dialog social, entităţi care 
aveau personalitate juridică şi care au fost distruse în 13-14-15 iunie. Nu au vrut să introducă nici părţile 
responsabile civilmente adică cei care atunci au reprimat, Poliţia, SRI, Armata, Frontul Salvării Naţionale", a 
declarat Teodor Mărieş, preşedintele Asociaţiei „21 Decembrie 1989”. 
Oamenii nu au uitat de momentele trăite în timpul Mineriadei, ba din contră, şi-au amintit toate amănuntele. 
"Am ieşit din şedinţă de la Uniune, şi am venit pe strada şi cu ochii mei am văzut bătăi. Aici, la Universitate, îl 
băteau pe unul şi o femeie foarte frumoasă le-a spus să se oprească pentru că deja l-au nenorocit. O mână 
aproape leneşă s-a întins a prins-o de păr şi când a izbit-o de zidul Universităţii, din femeia aia frumoasă a căzut o 
cârpă însângerată. Am văzut cum îi maltratau pe unii în faţa Arhitecturii. (...) În 15 iunie, a trebuit să plec cu 
avionul la Târgu -Mures că organizam tabăra de la Oarba de Mureş, simpozion de sculptură. Trebuia să mă duc 
după piatră, era data stabilită de asta am fost salvat. Au venit minerii şi mi-au devastat atelierul, mi-au distrus 
lucrări. Acolo era un student de-al meu, Valentin Muntean, care s-a uitat să vadă ce se întamplă. L-au bătut 
îngrozitor. Peste trei ani, a făcut comoţie cerebrală şi a murit", a povestit sculptorul Vlad Ciobanu. 
În privinţa dosarului Mineriadei, din instanţă, oamenii spun că nu se vor bucura prea curând de o decizie definitivă 
şi că nu îi vor vedea pe cei vinovaţi după gratii. Însă, zilnic, îşi aduc aminte de bătăile pe care le-au suportat. 
"Am participat la Mineriadă. Am luat doar două bâte după cap. Eram la gura de metrou, pe atunci era o parcare şi 
ei au ieşit de acolo şi au început să dea prin spatele nostru, fără avertisment. Era un domn cu copilul după gât. 
Noroc de domnul acela că a lăsat copilul la un prieten să ne apere pe noi, femeile, şi aşa am scăpat. Din 21 
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decembrie până acum, aşa suntem cu toată hotărârea CEDO. Dosarul Mineriadei - vad ca l-au deschis şi pe 
celălalt, mai durează vreo 50 de ani. Oricum, toţi din Asociaţia 21 Decembrie suntem descurajaţi. Ne-au 
îmbolnăvit încet, te toacă încet, până când faci ciroză şi mori", a declarat Elena Netedu, participant la Mineriadă. 
Victimele Mineriadei nu au înţeles nici până în ziua de astăzi care a fost motivul pentru care au fost supuse 
atrocităţilor. 
"Pe data de 13 eram lângă magazinul Unirii, căutam să traversez, pentru că văzusem o doamnă care mânca nişte 
pateuri şi am întrebat o de unde a cumpărat. Ea m-a trimis spre Cocor, era o patiserie acolo. Stăteam la semafor 
şi, până să trec, a venit un domn cu un pardesiu lung, slăbuţ, la 1.70, şi mi-a cerut buletinul. I-am dat buletinul, s-a 
uitat la el şi a zis: Mergi cu noi. Îi zic: Ce am făcut? „Mergi cu noi, că o să vezi, nu ai facut nimic”. Am traversat pe 
deasupra pasajului şi am urcat spre Poliţia Capitalei, spre Lipscani. Când am ajuns aproape de Lipscani, (...) a venit 
altă gaşcă de mineri contra noastră şi a început să mă bată fără explicaţie. Am intrat pe Lipscani, acolo au început 
să sară blugi pe geam, intrase peste ei în casă şi am mers la Poliţia Capitalei”, şi-a început mărturia Răzvan Turcu. 
Acesta a mai spus că, de la sediul Poliţiei Capitalei, a fost transportat la Academia de Poliţie, unde a fost 
sechestrat într-un garaj, alături de alte persoane, 10 zile, timp în care toţi cei de acolo erau bătuţi de „o trupă de 
băieţi mari, solizi”. 
„Pe mine m-au bătut degeaba. Era faza aia că, dacă ai părul lung, eşti golan. Aşa se auzise. După 10 zile ne-au 
trimis direct acasă. Ne-au spus că suntem liberi, că nu au treabă cu noi, nu ne-au dat explicaţii”, a mai spus Răzvan 
Turcu. 
În 13 iunie, se împlinesc 28 de ani de la Mineriadă, termenul cu care au fost denumite violenţele din România 
postdecembristă. În timp ce ţara îşi aminteşte de acele momente violente, victimele îşi aşteaptă dreptatea în 
instanţă, dosarul fiind încă în cameră preliminară. Mineriada din iunie 1990 a fost cea de-a treia acţiune de acest 
gen care a avut loc în România de după Revoluţia din 1989. Cea din luna iunie a avut loc în zilele de 13, 14 şi 15, în 
Bucureşti, când forţele de ordine au intervenit, susţinute de mineri, împotriva celor care protestau în Piaţa 
Universităţii. 
În prezent, judecătorii încearcă să soluţioneze această cauză. Dosarul este în cameră preliminară, magistraţii abia 
fiind în momentul când trebuie stabilească dacă instanţa a fost sesizată în mod legal. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România va avea un mandat în plus în Parlamentul European după Brexit 
Începând din 2019, România va avea 33 de mandate în Parlamentul European, faţă de 32 câte are în prezent, 
după ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană, anunţă Ministerul Afacerilor Externe (MAE). 
Parlamentul European a aprobat, marţi, proiectul de Decizie a Consiliului European de stabilire a componenţei 
Parlamentului European în viitoarea sa legislatură, 2019-2024. 
Acest proiect de decizie a Consiliului European face parte din pachetul de iniţiative care completează cadrul legal 
pentru desfăşurarea alegerilor europene din 2019 şi a fost generat de necesitatea stabilirii viitoarei componenţe a 
Parlamentului European, dacă Regatul Unit părăseşte Uniunea Europeană până la acel moment. 
"Astfel, deputaţii europeni au aprobat cu 566 de voturi pentru, 94 împotrivă şi 31 de abţineri proiectul de decizie a 
Consiliului European, conform căruia în viitoarea sa legislatură Parlamentul European va avea 705 membri (faţă 
de 751 în prezent), aleşi pe liste naţionale, dacă Regatul Unit părăseşte Uniunea Europeană până la momentul 
respectiv. În această situaţie, conform noii chei de distribuţie, România va câştiga un mandat în plus faţă de 
actuala legislatură (urmând a avea 33 de mandate, faţă de 32 în prezent)", arată Ministerul Afacerilor Externe, 
într-un comunicat de presă, remis joi MEDIAFAX. 
„După ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană, România devine a şasea ţară ca pondere în Uniunea 
Europeană, iar cetăţenii români vor fi astfel mai bine reprezentaţi la nivelul Parlamentului European. Acest lucru 
înseamnă un plus de responsabilitate faţă de proiectul european pentru care ţara noastră se pregăteşte, în 
contextul Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene din primul semestru al anului viitor“, a declarat Victor 
Negrescu. 
Creşterea numărului de mandate pentru România a fost solicitată de eurodeputatul Claudia Ţapardel. 
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"Negocierile pe marginea redistribuirii mandatelor parlamentare au fost extrem de dificile, deoarece acestea au 
fost purtate între liderii grupurilor politice parlamentare, şefi de delegaţii, raportori şi membri ai Comisiei, fiecare 
exprimând poziţii diferite pe acest subiect, în funcţie de interesele propriilor state membre. După un şir lung de 
negocieri, mă bucur să constat că la finalul acestora, cu sprijinul şi efortul meu, România primeşte ceea ce merita 
de foarte mult timp - un mandat în plus", a susţinut Ţapardel, reprezentant al României în Parlamentul European, 
potrivit unui comunicat de presă al delegaţiei europarlamentarilor PSD, remis joi MEDIAFAX. 
Alegerile europene vor avea loc, la nivelul statelor membre, în perioada 23-26 mai 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Denuclearizarea Peninsulei Coreene. Trei state au afirmat că vor lucra în comun pentru respectarea înţelegerii 
Trump-Kim 
Reprezentanţi ai Statelor Unite, Coreei de Sud şi Japoniei au afirmat joi că vor lucra împreună pentru a se asigura 
că Phenianul va renunţa la programul său nuclear, în urma summitului între preşedintele american Donald Trump 
şi liderul nord-coreean Kim Jong-un, relatează site-ul agenţiei Reuters.espectarea îrump-Kim 
Secretarul de Stat al SUA, Mike Pompeo, ministrul sud-coreean de Externe Kang Kyung-wha şi ministrul nipon de 
Externe Taro Kono s-au întâlnit la Seul, la două zile în urma summitului istoric Trump-Kim, în cadrul căreia cei doi 
lideri au semnat un acord privind denuclearizarea Peninsulei Coreene. 
Pompeo a afirmat că Phenianul şi-a luat angajamentul de a renunţa la arsenalul său nuclear, însă consideră că "nu 
va fi un proces uşor". 
În acest context, preşedintele sud-coreean Moon Jae-in a declarat că lumea a scăpat de ameninţarea unui conflict 
nuclear. 
"Au fost făcute multe analize privind urmările summitului, dar consider că cel mai important lucru este că oamenii, 
inclusiv din Statele Unite, Japonia şi Coreea, au scăpat de ameninţarea unui război, a armelor nuclear şi a 
rachetelor", i-a transmis Moon Jae-in lui Mike Pompeo. 
(Sursa: Mediafax) 
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